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Obecní úřad

Vážení spoluobčané, 
v březnovém zpravodaji jsem psal o tom, že jsme nepoznali zimu. Dala se však poznat 

na první jarní den a velikonoční svátky nadílkou sněhu. Jaro, na které netrpělivě čekáme, 
zůstává zatím přede dveřmi.  

V úvodu dnešního zpravodaje se chci zmínit o dvou negativních jevech, které se 
vyskytly v březnu v naší obci. Prvním nebezpečným činem je uzavření hlavních uzávěrů
plynu u dvou rodinných domků na ulici Školní neznámým  pachatelem. Každý z nás, kteří
využíváme plyn na topení a vaření, si uvědomujeme, co všechno museli udělat majitelé 
domků než přišli na to, že mají uzavřený hlavní uzávěr plynu. Hůře už dopadá představa, že 
mohlo dojít k velikému neštěstí, destrukci domů a ohrožení lidských životů. Pachatel zůstává 
zatím neznámý. Vyzývám touto cestou občany, aby si více všímali osob, kteří se pohybují po 
obci, ale i dětí a nebáli se upozorňovat na negativní jevy, nevhodné chování a nahlásili je na 
obecní úřad.   

Dalším nešvarem je nepovolené kácení dřevin. Kácení stromů je upraveno zákonem. 
Na svém pozemku je možno kácet bez povolení obecního úřadu v době vegetačního klidu 
(od 1. 10. do 31. 3. běžného roku) jen ovocné stromy a další stromy o obvodu kmene do 80 
cm ve výšce 1,3 m. Právnické osoby musí žádat o kácení stromů i s obvodem menším než 80 
cm. O povolení žádá vlastník pozemku nebo nájemce se souhlasem vlastníka pozemku, na 
kterém strom nebo stromy rostou. Součástí žádosti musí být zdůvodnění, kterým rozhodně
není spadlé listí na podzim. Dnes už nemáme všelidové vlastnictví. Každý pozemek má 
svého majitele. Na cizím pozemku je možno beztrestně sbírat větve do průměru 7 cm. Každá 
další činnost, nepovolená majitelem, je přestupek nebo trestný čin podle výše napáchané 
škody. 

V měsíci dubnu vás všechny srdečně zvu na otevření nového víceúčelového hřiště ZŠ 
a MŠ, seniory na tradiční setkání. Veřejné jednání obecního zastupitelstva se uskuteční ve 
čtvrtek 24. 4. 2008 v 18.00 hod v banketní místnosti kulturního domu. Program, ve kterém se 
budeme hlavně zabývat problematikou čištění odpadních vod, bude v dostatečném předstihu 
zveřejněn na úřední desce, webových stránkách a hlášen v místním rozhlase. 
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Z jednání rady obce Bohuslavice

Rada obce Bohuslavice se na svém jednání zabývala následující problematikou: 
� Výsledky hospodaření obce za 01-2/2008  
� Investiční výstavba - Obecní dům Bohuslavice, Hřiště ZŠ a MŠ Bohuslavice, dětské  
 hřiště v areálu SK Bohuslavice, prvky pro skateboard, stavby a projektové dokumentace       

v roce 2008,  výstavba infrastruktury pro nové rodinné domky  
� Strategický plán obce Bohuslavice, akční plán 
� Územní plán obce Bohuslavice, změna č. IV 
� Alternativní studie odkanalizování a čištění odpadních vod, SOD doměření a  
 vypracování pasportu stávající kanalizace obce Bohuslavice, další etapa čištění a  
 vizuální prohlídka kanalizace 
� Projekt nového dopravního značení v obci, měření rychlosti v obci 
� Pojištění členů zásahové jednotky, nákup hasičského automobilu s cisternou 
� Seznam dlužníků obce 
� Odměňování členů obecního zastupitelstva 
� Informace o jednáních SOH, SOMH, MAS a jednání s podnikateli v Bolaticích 
� Práce VPP v roce 2008 (2 muži, 1 žena) 
� Příprava vytvořeni Centra pro rodinu a dítě
� Žádost Anima Iuventutis na dotaci na organizaci křesťanského letního dětského  
 táboru, žádost o spolupráci při organizaci putovního dětského táboru  
� Ozvučení venkovních akcí jednotlivých složek a organizací v obci 
� Vyúčtování provozu výherních automatů

Zápis a usnesení rady obce je uložen na obecním úřadě.
Ing. Kocián, starosta 

Čištění odpadních vod

Dnes už je samozřejmostí, že (téměř) každá domácnost má tekoucí teplou vodu, 
splachovací toaletu a další vymoženosti jako pračku, myčku, atd. Je to téměř hygienický 
standard a nikdo se tomu nediví. Je samozřejmé, že nežijeme ve špíně a zápachu. Koupeme 
se, myjeme se, vykonáváme lidské potřeby, pereme a uklízíme a vypouštíme znečištěné vody 
dosud v naší obci zdarma.  

Nikdo však už moc nepřemýšlí co se děje potom. Tedy v okamžiku, kdy nečistoty 
opouštějí naši nemovitost – náš dům, náš hrad. Kam to všechno teče? A co se s tím děje dál? 
Dokážeme si na to odpovědět? Doby, kdy se splašky vylévaly ve městech z oken na ulici 
jsou v nenávratnu a my žijeme přece ve třetím tisíciletí…Současná úroveň likvidace 
komunálních odpadních vod ( vše co odteče kanalizací z našich domácností ) by měla být  na 
úrovni odpovídající době.

Odpadní vody se musí čistit, přičemž vyčištěná voda se vrací do přírody ( potok, řeka ) 
a to, co bylo jako znečištění, se musí zachytit a zpracovat. K tomu všemu slouží čistírny 
odpadních vod, které jsou navrženy a postaveny tak, aby splnily předepsaná kriteria pro 
vypouštění vyčištěných vod do vodních toků.

Se vstupem ČR do EU se naše republika zavázala čistit všechny odpadní vody podle 
přísných kriterií s tím, že ukončení procesu výstaveb čistíren bude do konce roku 2010. Obce 
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nad 2000 obyvatel nekompromisně, obce menší s přihlédnutím k rozsahu znečištění. Po 
tomto období bude každý, kdo kriteria vypouštění neplní, pokutován za znečištění. 

Dnes svoje odpadní vody vypouštíme do jímek na vyvážení, které ovšem v mnoha 
případech slouží, v rozporu se schválným kolaudačním rozhodnutím, jako průtočné se 
zaústěním do místní vodoteče přímo nebo přes dešťovou kanalizaci. Oba uvedené způsoby 
nejsou v souladu s dnešní platnou legislativou. Do budoucna se dá předpokládat, že se budou 
předpisy dále zpřísňovat. Tím ale narůstá několik problémů. Samočisticí schopnost vodního 
toku má svoje hranice a již dnes vnímáme častý zápach a znečištění Bohuslavického potoka, 
které začíná mít charakteristiku hygienické závady a správné čištění odpadních vod je tím 
stále naléhavější. 

Naše obec má úředně schválen kanalizační řád. Vypouštění znečištěných vod do 
Bohuslavického potoku z kanalizačních vyústí dosavadním způsobem je povoleno do roku 
2010. Úředně jsou rovněž stanoveny kanalizační vyústě, ve kterých musíme každé čtvrtletí 
odebírat vzorky. V laboratoři jsou následně provedeny rozbory a zjištěné hodnoty znečištění 
musí splňovat předepsané limity. V opačném případě se nastává možnost postihu.  

V loňském roce jsme poprvé začali s čištěním stávající kanalizace a její vizuální 
prohlídkou kamerovým systémem. V letošním roce chceme pokračovat další etapou vč.
doměření stávajícího stavu a zpracováním pasportu kanalizace. 

Rada i zastupitelstvo obce se zabývá problematikou čištění odpadních vod a hledá 
nejoptimálnější způsob řešení tohoto problému jak pro občany tak pro obec.  
Infrastruktura pro čištění odpadních vod je jednou z nejnákladnějších investic v každé obci a 
proto je velice důležité se správně rozhodnout jak budeme řešit tyto věci u nás 
v Bohuslavicích. 

V loňském roce byly vyhlášeny dotační operační programy, které by měly pomoci i 
malým obcím v realizaci těchto opatření. Zde je nutné poznamenat, že dotace nebude nikdy 
stoprocentní, ale naše obec bude muset k případné dotaci doložit i svoje finanční prostředky 
a nebude to rozhodně málo. 

Dalším důležitým momentem je fakt, že i přes úspěšnou realizaci vybrané varianty 
musí počítat občané s tím, že se za všechno  platí. Tedy i za službu čištění splaškových 
odpadních vod z domácností a provoz kanalizace. Jednak je to dílem ekonomická nutnost, 
protože obec bude zatížena spolufinancováním k případné dotaci a nemůže významně
dotovat  provoz čištění odpadních vod a jednak se považuje poskytování jakýchkoliv služeb 
zdarma za víceméně nemorální a nevýchovné. 

V neposlední řadě je výstavba čistírny odpadních vod a kanalizace důležitá pro další 
rozvoj naší obce, ať už se jedná o výstavbu objektů pro bydlení, nebo podnikatelské aktivity.  
V současnosti se dokončuje variantní studie čištění odpadních vod v Bohuslavicích 
s ekonomickým rozborem jednotlivých variant. Obecní zastupitelstvo i občané budou 
detailně seznámeni se všemi alternativami možného řešení. První informace o problematice 
čištění odpadních vod bude podána na jednání obecního zastupitelstva 24. 4. 08. 
Nejvýhodnější varianta pro občany i obec bude schválena a bude podkladem pro zpracování 
 projektové dokumentace a žádosti o dotaci na realizaci. 

Jsme přesvědčeni, že tento náročný úkol vyřešíme v souladu s platnou legislativou ke  
spokojenosti nás všech a také s s důrazem na zkvalitnění životního prostředí 
v Bohuslavicích. 

Ing. Sládek, ProVenkov 
Ing. Kocián, starosta 
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100 let pošty v  Bohuslavicích

Snad každý z nás již poslal nebo dostal pohlednici, dopis, nebo balík. No a jak 
jinak je poslal nebo obdržel než poštou.  

Tato veřejná a velmi prospěšná instituce má svou historii i v naší obci. Právě letos 
v dubnu je tomu 100 let, co byl v Bohuslavicích zřízen poštovní úřad, tedy v roce 1908 
jako poslední poštovní agentura na Hlučínsku, které bylo v té době součástí Pruska. Pošta 
byla umístěna uprostřed vesnice v domě pana Bočka na Opavské ulici s dnešním číslem 
popisným 238. Dům stále stojí a dnes je majetkem manželů Černých, kteří jej před 
několika lety koupili a opravili. V padesátých letech minulého století se pošta 
přestěhovala do zkonfiskovaného domu pana Jakuba Janíka (ten už dožil svůj život 
v Německu) a sídlí v něm dosud.  

Pošta obdržela po zřízení kulaté denní (datové) razítko s názvem obce „Buslawitz 
kreis Ratibor“, uprostřed s vodorovným okénkem pro datum odeslání zásilky. Po 
připojení Bohuslavic k ČSR mělo razítko stejný tvar jenom název obce byl počeštěn a
zněl Buslavice, tak se obec v prvních dvou letech česky jmenovala. Tento název ovšem 
podle českého pravopisu vykazoval gramatickou chybu neboť název obce správně byl 
Bůslavice. A tak než došlo k opravě razítka, bylo používáno razítko německé až do října 
roku 1920. 

Jména prvních německých ani českých poštmistrů nejsou známá. Víme však, že 
prvním doručovatelem pošty (listonošem) byl p. Boček, majitel domu, kde pošta sídlila. 
Za přepážkou snad byla jeho žena Anna. Jejich dcera, rovněž Anna byla později 
zaměstnána taktéž u poštovní přepážky. Po příchodu Němců v roce 1938 se stal 
poštmistrem Viktor Pause, místní rodák a po jeho narukování na vojnu to byla jeho 
manželka, která byla Němka. Po válce se stal poštmistrem opět rodák, Jindřich Vitásek, 
který sloužil v této funkci až do důchodu do roku 1978. Po něm se stala poštmistrovou 
paní Jana Benková, kterou si již všichni pamatujeme. Ta sloužila celých třicet roků až do 
r.2007. V době nemoci p. Benkové byla krátkou dobu na přepážce p. Alena Richterová a 
Marie Kociánová. Na přepážce rovněž krátce pracovaly p. Marie Špakovská, Andrea 
Vitásková a Gabriela Biegonová. Po p. Benkové pak krátce vedla poštu paní Šárka 
Miketová a dnes vládne poště mladá paní Zuzana Kuncová (roz. Gaidová). 
Jaká byla posloupnost listonošů není možné již vypátrat. Můžu jen vyjmenovat ty, které 
se mi vypátrat podařilo. Byli to většinou místní lidé, pan Karel Konečný, Fuss Vincenc, 
Kocián Raimund, Buhla Jakub, Kaňa Emil, který byl z Karvinska. Za války to byli opět
pan Kocián Raimund a Dominik Pavel. Těm připadla velmi těžká služba, když museli 
rodinám oznamovat, že jejich synové ve válce padli. Jelikož šlo o státní úředníky, museli 
ještě úředně prokázat že mají čistý arijský původ předložením rodokmenu do pátého 
kolena. Po válce sloužili jako listonoši opět lidé z Bohuslavic a to paní Božena 
Vitásková, pan Otto Kocur, paní Terezie Buhlová, paní Edeltrauda Kocurová, paní 
Anežka Pachulová a paní Irena Kocurová a dnes nám poštu donáší do schránek paní 
Renata Dihlová. V počátcích pošty patřila listonošům ještě povinnost donášet poštovní 
zásilky od určeného vlaku z Dolního Benešova. Později s rozvojem motorizmu tato 
služba odpadla. 
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Na poště byli vždy listonoši dva, protože poště byly přiděleny ještě obce Bělá (až tam 
sahal bohuslavický katastr a několik domů postavených na tomto katastru spadalo do 
Bohuslavic) a Závada. Až někdy v sedmdesátých letech byla Bělá přidělená poště
Chuchelná, Závada zůstala Bohuslavicím. 
Sto let nám tedy již slouží pošta a její zaměstnanci, přejme této instituci ještě dalších 
nejméně tolik let. 
Uvedená historie není historickým pojednáním. Studium přesných údajů by zabralo 
hodně času a bude určitě zpracováno podrobněji v připravované knize o historii obce 
Bohuslavice.  

Leo Dominik, kronikář

Slavnostní otevření školního hřiště

Na podzim loňského roku byla dokončena další etapa budování školního hřiště. Na 
asfaltovou plochu byl položen umělý trávník, který se zasypal pískem. Letos v březnu byly 
zabetonovány sloupy na zavěšení ochranných sítí. Na umělé ploše jsou nalajnována hřiště
pro tenis, volejbal, nohejbal, malou kopanou  a házenou. Na stranách jsou nainstalovány čtyři
basketbalové koše a branky, k dispozici jsou sítě pro tenis a volejbal. Na povrchu se nesmí 
jezdit na kolech, kolečkových bruslích a skatech. Hřiště bude sloužit žákům základní školy a 
v odpoledních hodinách a o prázdninách veřejnosti.   
Slavnostní přestřižení pásky starostou obce a vysvěcení hřiště se bude konat v sobotu 26. 
dubna v 15 hodin. Provoz zahájí žáci školy, kteří předvedou ukázky některých sportů. Po 
vystoupení mládeže se uskuteční zápas v malé kopané mezi bývalými hráči SK a na závěr
sehrají ukázkové utkání nohejbalisté. Po celé odpoledne bude členy Klubu rodičů zajištěno 
občerstvení.    

Mgr. Pavel Dominik 
 

ZŠ a MŠ Bohuslavice – příspěvková organizace

Zeměpisná olympiáda 2008
Jednou z mnoha možností pro žáky, jak svým aktivním přístupem mohou rozšířit své 

znalosti, dovědět se něco nového a obohatit sami sebe, je zeměpisná olympiáda. V první 
polovině března řešili žáci otázky a úkoly z oblasti jednotlivých sfér nejbližšího vesmíru, 
naší planety, světadílů a oceánů.
V kategorii A se zapojilo 17 žáků šesté třídy. Nejlépe se s úkoly vypořádal T. Kriebel. Na 
druhém místě podle dosažených bodů se umístila B. Dostálová a o třetí a čtvrté místo se 
podělili M. Sýkorová a P. Cigán.
Žáci sedmé třídy jsou zařazeni do kategorie B a v ní plnilo úkoly 24 žáků. Nejlepší znalosti 
a dovednosti prokázal K. Švub, na druhém místě skončila J. Kučerová a třetí pořadí patří P. 
Prchalovi.
Pro žáky osmých a devátých ročníků je vypsaná kategorie C. Letos se do řešení zapojilo 38 
děvčat a chlapců. Nejlépe si vedla V. Breuerová (IX.tř.). O něco hůře se dařilo M. Mikové 
(VIII.tř.) na druhém místě a o třetí a čtvrté pořadí se dělili M. Gaidová a R. Sýkora (oba 
VIII.tř.). 
Vítězové jednotlivých kategorií mají právo reprezentovat školu v okresním finále. Naši 
zástupci se na tuto část soutěže připravili výborně.
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Ve středu 19.3. se konalo Okresní finále zeměpisné olympiády v Opavě. Výborně si 
v kategorii C vedla Veronika BREUEROVÁ, která mezi třiceti dvěma soutěžícími obsadila 
17. místo. Ještě lépe dopadli další zástupci naší školy - v kategorii A zvládl řešení ze všech 
nejlépe Tadeáš KRIEBEL a podobně si vedl v kategorii B Kryštof ŠVUB. Oba se stali 
vítězi okresního kola a budou naši školu a opavský okres reprezentovat v krajském 
kole.
Všem úspěšným zástupcům naší školy patří pochvala a poděkování a postupujícím 
přání dalších úspěchů!

Sportovní soutěže žáků v březnu

ČEZ STREET HOCKEY 2008
Florbalový turnaj, kterého se účastní stovky školních družstev Moravskoslezského a 

Olomouckého kraje, je vypsán pro mladší žáky. Také naši žáci odehráli školní kolo 5. 
března. Velká nemocnost žáků v tomto období způsobila, že se účastnilo méně hráčů.
Nemohli jsme však čekat - termín byl neúprosný. 
Celý turnaj výborně odchytali M. Freisler (5.tř.) a L. Freisler (3.tř.). Složení družstev bylo 
následující: III.tř. - L. Dominik, J. Kuděla, D. Janoš, O. Mika 

VI.tř. - F. Kocur, F. Vitásek, A. Gruň (2.tř.) -host 
 V.tř. - Š. Ostárek, P. Štefek, J.Cyrus 

VI.tř. - M. Miketa, P. Cigán, P. Lapčík, D. Lichnovský 
Kromě zápasů družstva třetí třídy, které podlehlo všem soupeřům, všechna ostatní utkání 
byla velmi vyrovnaná, a kdyby F.Kocur (4.tř.) proměnil samostatný nájezd v závěru utkání 
s pátou třídou, bylo by pořadí v turnaji ještě vyrovnanější. 
Pořadí:      1.   5. třída           8 : 3      5 bod 
 2.   4. třída          11 : 6     4 body 
 3.   6. třída          10 : 6     3 body 
 4.   3. třída            2 : 16   0 bodů
Nejlepší hráči:    F. Kocur, P. Cigán, M. Miketa, Š. Ostárek 

Protože z okolních škol se přihlásilo málo družstev, neměli naši reprezentanti 
v oblastním kole soupeře, a proto se utkají až v předkole finále. Snad se podaří postoupit! 
Mnoho úspěchů!

VYBÍJENÁ - PREVENTAN CUP
Po listopadovém a lednovém kole školního turnaje odehráli členové smíšených 

družstev ze třetí, čtvrté a páté třídy poslední - březnové - kolo této soutěže ve vybíjené. Ve 
středu 12.3. byla utkání vyrovnanější, ale i tak dokázalo družstvo 5. třídy zvítězit a potvrdilo 
tak vedení po předchozích dvou kolech. 
Konečné pořadí:           1.      5.tř. 70 : 36     12 bodů

2.      4 „A“      48 :  48       6 bodů
3.      4 „B“      27 :  61       0 bodů

Za vítězné družstvo hráli: M. Freisler, N. Steffková, M. Janošová, Š. Ostárek, A. 
Pudichová, A. Kučerová, P. Štefek, E. Steffková, V. Lischková, P. Joško,   
J. Cyrus, N. Konečná, K. Hřívová, D. Rožanská 
Vítězům i všem, kteří chodí sportovat, patří pochvala! 

 Mgr.A.Hampel, učitel 
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Organizace v obci

Spolek zahrádkářů 

Dne 1. března 2008 proběhla na chatě Spolku zahrádkářů výroční členská schůze. 
Účast byla uspokojivá, byla zhodnocena činnost členů při údržbě areálu chaty a jeho okolí. 
Proběhla také volba nového výboru, stávající výbor byl doplněn o mladé nově přijaté členy. 
K práci a hospodaření spolku se také vyjádřil pozvaný starosta obce Bohuslavic. Poděkoval 
členům za dobrou spolupráci s obecním úřadem.  
Této schůze se také pravidelně zúčastňuje nejstarší zasloužilá členka paní Šremerová, která 
přijíždí z Vřesiny. Za tuto ochotu a nebývalý zájem o dění ve spolku ji všichni vřele děkují. 
Předloženo bylo mnoho nových nápadů, které byly zapracovány do plánu práce na rok 2008. 
Byl zvolen nový správce chaty p. Jan Žídek. Případní zájemci o využití chaty k akcím a 
oslavám se už budou obracet na nového správce. Dosavadním správcům děkujeme za 
vzornou starost a údržbu celého areálu. 

Za výbor p. Gaida Petr 
 

Sbor dobrovolných hasičů 

Sbor dobrovolných hasičů v Bohuslavicích připravuje v měsíci dubnu za příznivého 
počasí první posezení u makrel v prostoru hasičské zbrojnice. Bližší termín bude zveřejněn
v místním rozhlase. Těšíme se na vaši návštěvu. 

 Zve výbor SDH 
 
Členky soutěžního družstva hasičského sboru v Bohuslavicích, tímto vyzývají   

zájemkyně o hasičský sport, starší 15-ti let, ke spolupráci a zařazení do soutěžního družstva. 
První setkání soutěžního družstva bude v hasičské zbrojnici v sobotu dne 5.4.2008 v 16.30 
hod. 

 Zvou členky soutěžního družstva 
 

SK Bohuslavice
„A“ mužstvo 

Příprava je za námi. Rozloučili jsme se s ní v duchu předchozích přípravných zápasů.
Snad jen výkon byl ještě horší. A tak jsme ve větrné smršti zažili i smršť v podání 
oldřišovských. Na jejich vedlejším hřišti jsme zaslouženě prohráli 1:3. Náš jediný úspěch 
zaznamenal Tomáš Kretek. 

A už to začalo! Letos obzvláště brzo. Už 9. března jsme jeli do Brumova k dohrávce 
odloženého posledního podzimního kola. Utkání se nám vcelku vydařilo, hlavně výsledkově.
Dan Buhla vyrovnal v samém závěru hlavou na 1:1, když na něho domácí obránci zapomněli 
na zadní tyči a Radim Adam mu posadil míč od rohového praporku přímo na hlavu. 

První jarní kolo jsme jako domácí vzhledem k termínu a počasí přeložili na umělou 
trávu do Kravař. Tam jsme přivítali našeho rivala z loňského boje o postup z Havířova. Ten 
asi nejlépe ze všech divizních mužstev v zimní pauze posílil, když jeho poslední posilou se 
stal, ještě na podzim hráč ligového Kladna a mistr ČR s Baníkem Ostrava, Peter Drozd. Dění 



Zpravodaj obce Bohuslavice                                    duben  2008 
 

- 8 -

na hřišti odpovídalo „papírovým“ předpokladům. Soupeře jsme ale v našem pokutovém 
území k ničemu nepustili a sami jsme šli z brejku do vedení po ose Ochvát, Buhla a 
zakončoval Kretek. Bohužel stačilo chvilkové zaváhání čtvrthodinku před koncem a bylo vše 
jinak. Nejprve se perfektně v šestnáctce zorientoval Punčochář a zády k naší brance patou 
skóroval. A prakticky hned z dalšího útoku hostů si srazil centrovaný balón do vlastní sítě
Tomáš Buchta. Pak už jsme se na nic nezmohli. Bohužel se nám Havířov ziskem tří bodů
přiblížil na dosah. 

Před zápasem s juniorkou Baníku Ostrava se nejen naši fanoušci, ale i skeptičtější 
členové výboru, dohadovali o to, jak vysoký debakl utrpíme. Na hřišti se ale dělo něco úplně
jiného. Baník toho moc nepředvedl (mimo hvězdné manýry) a tak jsme překvapivě šli do 
vedení my. Centrem od postranní čáry našel Jakub Štefek Dana Buhlu a ten nedal členu 
ligového „A“ týmu Baníku Bučkovi (v základní sestavě jich nastoupilo dalších sedm) šanci. 
Bohužel minutu před koncem náš brankář Ondra Juras podcenil střelu z dálky a ta zapadla 
k tyči naší branky. A tak remíza, kterou by před zápasem bral každý, měla trochu trpkou 
příchuť.

Před derby s Kravařemi se už konečně trochu stabilizoval širší kádr. V zimní pauze 
skončilo po dohodě hostování Šehovičovi a Schreierovi z Hlučína, Žůrkovi z Vítkovic, který 
ještě léčí zlomenou nohu. Tomáš Kurka přestoupil do rodných Štěpánkovic, Marek Harasim 
odešel do léta na hostování na Štítinu a Vítek Liška prodloužil hostování ve Velkých 
Hošticích. Hostování se na přestup změnilo v případě Tomáše Kretka a na přestup ještě přišel 
Martin Hodoň ze Žiliny (zřejmě náš první zahraniční hráč). Na hostování přišel druhý 
brankář Robin Rozhon a obránce Václav Cverna z FC Vítkovice, Patrik Lička a Marek 
Ochvát z Baníku Ostrava. Hostování opět prodloužil Petr Samec a konečně se uzdravil i 
Radek Dihel, který celý podzim nehrál. Sice stále postrádáme dlouhodobě zraněné hráče
(Mirek Polomský, Petr Kocián a Tomáš Štefek), ale před derby už měl trenér konečně z čeho 
vybírat. Kravaře přijely odčinit první porážku v soutěži od Orlové, ale chybělo málo a mohli 
během jednoho týdne prohrát i podruhé. Blýsknul se Patrik Lička, který dva góly dal a ještě
mu soupeřův gólman chytil nádherný volej. Bohužel po pěti minutách a dvou trestných 
kopech, kdy se naši hráči přidali k ostatním divákům (a možná tak překonali hranici 600 
přihlížejících), bylo srovnáno. Mohli jsme ještě vyhrát, ale v 88. minutě šli dva na jednoho 
Tomáš Kretek a Jakub Štefek, ale Tomáš nepřesně přihrál. A jelikož se na to asi už nemohl 
dívat a střídat jsme již nemohli, nechal se vyloučit. Myslím si, že v této statistice jsme 
„nejlepší“ v celé republice. Do příště se to pokusím zjistit. Nicméně doufám, že budou spíš 
přibývat góly v sítích soupeřů než červené karty na kontech našich fotbalistů.

Tentokrát  nechám všechny „příznivce“ našeho klubu a mé osoby speciálně na pokoji 
a svou pravidelnou poznámku na závěr vynechám. Přestože dva, tři náměty by tu byly. A tak 
se loučím parafrázi: fotbalu zdar a „temu buslavskemu“ zvláště.

Ing. Ondřej Mokrý 
 předseda SK Bohuslavice 

 
„B“ mužstvo 

V sobotu 29.3.2008 se "B" mužstvo mužů utkalo v Kravařích na umělé trávě za 
Bulyarénou od 16.00 v prvním jarním mistrovském utkání se Štěpánkovicemi"B". 
Naši fotbalisté se hned na začátku utkání ujali dvoubrankového vedení. Do konce poločasu 
pak měl soupeř územní převahu i šance, ale z gólu se radovali v poslední minutě první půle 
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opět naši fotbalisté. Soupeř naše fotbalisty kombinační hrou ve druhém poločase zatlačil do 
hluboké defenzivy a ti prakticky po celý druhý poločas pouze bránili výsledek. Z tlaku 
Štěpánkovic se zrodily přes mnohé šance pouze dvě branky v bohuslavské síti. V utkání tedy 
zvítězilo naše "B" mužstvo v poměru 3:2. 
Branky Bohuslavic: Radim Kocián, Jiří Blokša, Jiří Kocián. 
 

Jiří Kocián 
 

SK Bohuslavice pořádá nábor žáků ročník narození 1993-2002. Trénink probíhá každé 
úterý a čtvrtek od 17 hod. do 18 hod. v tělocvičně ZŠ Bohuslavice. Informace Vám rádi 
poskytnou trenéři p. Halfar tel.602592540 a p.Janoš tel.736627224. 
 

Halfar, Janoš, trenéři žáků

FBC Vlašák Bohuslavice

Utkání odehraná v březnu: muži 
 
FbC Vlašák ZŠ Bohuslavice : Sokol Dolní Domaslavice   6 : 2  ( 0:0,3:2,3:0 ) 
Branky: Sekaczek R. 3, Sekaczek L., Krejčí, Myška  

První třetina pro oba týmy skončila s nulou na kontě a ani předvedená hra nestála za 
moc. Ve druhé části se do vedení dostali hosté po dvou slepených brankách. To nás nakoplo 
ke zlepšenému výkonu a výsledek jsme otočili na svou stranu ještě v průběhu druhé třetiny.  
V poslední patnáctiminutovce se hrálo už jen na jednu branku a s výsledkem 6 : 2 můžeme 
být spokojeni především díky tříbodovému zisku.  
 
FbC Vlašák ZŠ Bohuslavice  :   TJ Sokol Šenov Slávia B  4 : 6  ( 1:6,2:0,0:0 ) 
Branky: Krejčí, Sekaczek L., Myška a Hanzlík 
 
O výsledku se rozhodlo již v první třetině, kdy jsme nestačili pokrýt střílející soupeře
a slabou chvilku si vybral i náš gólman. Patrně se podepsala i únava našich juniorů
z předešlého dne a tak už jsme nestačili ve zbývajících částech utkání zvrátit výsledek  
v náš prospěch. Sice jsme soupeře přehrávali a dostávali se do dobrých brankových 
příležitostí, ale Šenovští urputně bránili výsledek z první třetiny a do útoku se pouštěli jen 
sporadicky. Obě utkání ovlivnili i slabým výkonem rozhodčí, kteří svým malátným pohybem 
po hřišti a neochotou vykonávat kvalitně svou profesi si svůj honorář určitě nezasloužili. 
 
FbC Vlašák ZŠ Bohuslavice  :  FBC Gang Bruntál    3  :  5  ( 2:3,1:1,0:1 ) 
Branky: Hanzlík 2, Sekaczek. 
 
Utkání s druhým týmem tabulky bylo poznamenáno několika událostmi, které by patrně
i ovlivnily konečný výsledek. Pozdní příjezd dvou hráčů k utkání a tím pádem narušená 
sestava. Ve druhé třetině došlo ke zranění našeho kapitána V. Kocoura, který utkání pro 
vymknutý kotník nedohrál. Jinak asi nejlepší utkání celého hracího dne, plné pohledných 
akcí a brankových příležitostí na obou stranách. Gang využil našich zmatků v sestavě v první 
třetině a po chybách při střídání a špatných rozehrávkách se dostal do jednobrankového 
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vedení. V první přestávce jsme konečně dali dohromady kompletní útoky a začali jsme 
soupeře tlačit k jeho brance. Zejména první řada při každém střídání téměř nepouštěla 
hostující tým na naši polovinu. K vstřelení branky to ovšem nevedlo, i když příležitostí bylo 
docela dost. Ve třetí třetině jsme vše vrhli do útoku a doufali v obrat v utkání. Soupeř však 
v ojedinělé příležitosti krásnou střelou vsítil pátý gól a nám se v závěru utkání, kdy jsme 
hráli bez brankáře a šesti hráči v poli povedlo už jen nastřelit břevno.  
 
FBK HELLO Ostrava  :  FbC Vlašák ZŠ Bohuslavice  2 : 12  ( 0:3, 0:3, 2:6 ) 
Branky: Hanzlík 3, Kocur J. 2, Kocur J. 2, Myška 2, Svoboda 2, Krejčí

S unaveným a velmi naivně hrajícím soupeřem šlo jen o to, kolik branek mu nastřílíme. 
Bohužel se u našich hráčů projevila sobeckost a každý se snažil víc zakončit, než aby 
nezištně přihrával. Dvanáct branek tak není vyjádřením poměru sil na hřišti. Hráči HELLA 
se v podstatě až do závěru utkání nedostali do úspěšného zakončení. Teprve až v posledních 
vteřinách utkání, kdy naši hráči ztratili koncentraci i motivaci, povedlo se soupeři pokořit 
brankáře Bennu, který tak ztratil první vychytanou nulu v sezóně a oprávněně se zlobil na 
své spoluhráče. 
 

Junioři: 
 
TJ Sokol Hodonín  :  FbC Bohuslavice    10 : 10 ( 6:2, 2:3, 2:5 ) 
 Branky: Kocur J. 3, Birtek 3, Myška 2, Svoboda a Krejčí

Utkání se od první třetiny odvíjelo jako podle kopíráku. Soupeř každou střelou na branku 
zvyšoval skóre a naši hráči se marně snažili překonat hodonínského brankáře. Ve druhé 
třetině se konečně podařilo prolomit střeleckou smůlu a postupně jsme dotahovali brankové 
manko. Jenže když už to vypadalo, že alespoň vyrovnáme, naše obrana vyrobila fatální 
hrubky a Sokolíkům se podařilo utéct o dvě branky. Stáhli jsme hru jen na tři obránce a pět
útočníků a hoši se vrhli z posledních sil na zteč hodonínské svatyně. V čase 14:37 třetí 
třetiny jsme dostali desátou branku a na ukazateli skóre v té chvíli byl stav utkání 10 : 8 pro 
Hodonín.  
Ve 14:52 jsme vstřelili naši devátou branku u níž asistoval skvělým výhozem brankář Pater a 
tím se nám zkomplikovaly poslední vteřiny utkání, jelikož byl náš gólman v zápise uveden 
pod špatným číslem a rozhodčí nás poslali do oslabení. Přesto jsme dokázali poslední vteřiny 
využít k vstřelení vyrovnávací branky. V předposlední vteřině utkání se po naší rozehrávce 
na půlce hřiště nádhernou střelou trefil kapitán týmu Jakub Kocur.  
 

FBC Sokol Přerov  :  FbC Vlašák ZŠ Bohuslavice    10 : 9   ( 4:2, 3:4, 3:3 ) 
Branky: Birtek 4, Kocur J. 2, Svoboda 2, Myška a Krejčí

Série vyloučení našich hráčů ovlivnila první třetinu. Přerovští dokázali každé naše oslabení 
potrestat a dostali se tak do rychlého vedení. Ve druhé části hry jsme byli lepším týmem a 
jako v předchozím zápase, tak i nyní jsme se přiblížili na rozdíl jediné branky. Skóre ve třetí 
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třetině se vyšplhalo do stejné výchozí pozice jako proti Hodonínu. Za stavu 10 : 8 se nám  
nepodařilo vyrovnat, případně otočit výsledek v náš prospěch, ač k tomu byl dostatek času.  
 
Přesto musím celý tým pochválit za nezměrnou bojovnost a chuť porvat se o výsledek až do 
závěrečného hvizdu rozhodčího. Je patrné, že jsou hoši unaveni. Vždyť již třetí sezónu hraje 
většina z nich jak v juniorském, tak mužském týmu, což je víc jak 40 utkání za sezónu. Účast 
v tak prestižní soutěži, jakou bezesporu druhá juniorská liga je, je pro náš tým obrovskou 
zkušeností a věřím, že vše zhodnotíme v budoucnu u mužského týmu i při výchově nové 
nastupující generace žáků.

FbC Vlašák ZŠ Bohuslavice  :  FBK Sokol Poruba Škorpióni    5 : 6   ( 3:1,1:0,1:5) 
Branky: Svoboda, Birtek, Myška, Smolka a Krejčí

Do obou posledních utkání sezóny v juniorské kategorii jsme nastupovali oslabeni o tři hráče
základní sestavy a se dvěma nováčky v obraně, přesto se zdálo, že tento handicap nebude 
natolik velký. Tentokrát se rozchytal ke skvělému výkonu i gólman, který sice měl silnou 
virózu, ale přesto předváděl vynikající zákroky a týmu byl tentokráte oporou. Bohužel jsme 
neudrželi slibné vedení 4 : 1.  Následně ani 5 : 2 na začátku třetí třetiny. Nově složená obrana 
pod tlakem vyrobila zbytečné chyby a soupeř je dokázal využit. Po vyrovnání na 5 : 5, hrály 
oba týmy ve čtyřech hráčích v poli. Vytvořili jsme si převahu a do posledních vteřin utkání 
jsme šli s cílem vstřelit vítěznou branku. Bohužel poslední bránící hráč ztratil míček a soupeř
z brejku překonal našeho brankáře. Na vyrovnání zbylo pouze 6 vteřin, což bylo v podstatě
nemožné. 
 

FbC Vlašák ZŠ Bohuslavice  :  SK FBC Třinec   7  :  7  ( 3:2,2:0,2:5 ) 
Branky: Krejčí 2, Svoboda, Birtek, Myška, Zwinger a vlastní. 
 
Proti leaderu tabulky jsme šli s vědomím, že jsme už ho v prvním zápase porazili, že je 
oslabený o nejlepší hráče, a že naše hra šla konečně hlavně v útočné fázi nahoru. Od prvních 
minut jsme soupeře přehrávali a opět jsme šli do třetí třetiny s vedením 5 : 2. Jak se ukázalo, 
ani to nestačilo, stejně jako v předchozím utkání. Opět jsme zaplatili nováčkovskou daň a
projevilo se, jak citelně nám chybí hráči základu, kteří jsou mimo republiku, respektive jeden 
v trestu. Třinec se v závěru třetí části dostal do vedení 7 : 6. Už to vypadalo, že ani tentokrát 
nebudeme mít sílu k vyrovnání. Přesto se kluci vzchopili k závěrečnému náporu a pomohlo 
nám i vyloučení soupeřova nejlepšího hráče. Z několika následných gólových příležitostí se  
vyklubala i vyrovnávací branka.  Po nádherné kombinaci přihrával Ondřej Birtek Tomáši 
Zwingerovi, a ten už jen mířil do odkryté svatyně třineckého gólmana. 
Krize a únava z dlouhé sezóny zdá se je zažehnána a výkony útočníků Krejčího, Myšky, 
Smolky, Birtka, Svobody, v obraně jistého a nekompromisního Bažana a v brance lepšícího 
se Patera jsou příslibem, že zvládneme zbývající část utkání v mužské kategorii ke kýženému 
cíli a tím je umístění do třetího místa. 

Daniel Birtek 
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HC Buldoci Bohuslavice

Hokejisté Bohuslavic odehráli v březnu pouze tři utkání AHL – Amatérské hokejové 
ligy. 

V pondělí 10.3. odehráli zápas proti týmu HC Mexiko. 
Naši hokejisté v tomto střetnutí své soupeře herně i výsledkově doslova deklasovali, 

když vyhráli vysoko 15:1. 
Branky Bohuslavic: David Kocur 4, Šimon Cigán 2, Antonín Češla 2, Milan Pšenica 2, 

Tomáš Dominik, Jan Krupa, Marek Wilpert, Tomáš Riedel, Martin Sněhota. 
 
V úterý 18.3. sehráli hokejisté utkání proti týmu HC Čas Mančaft. 
V první třetině si bohuslavští vytvořili tříbrankový náskok. Avšak do druhé třetiny 

vkročili nekoncentrováni a soupeř během prvních dvou minut prostřední části hry korigoval 
dvěma góly na jednobrankový rozdíl. Přes šance na obou stranách už další branka nepadla 
ani v třetí třetině a zápas tedy skončil vítězstvím bohuslavských hokejistů v poměru 3:2. 

Branky Bohuslavic: Jiří Kocián 2, Tomáš Riedel. 
 
Utkání proti HC Derby Kouty odehráli hokejisté v úterý 25.3. 
V první třetině si naši vytvořili dvoubrankový náskok. Na začátku druhé třetiny soupeř

sice jednou brankou kontroval, ale naši hokejisté do konce třetiny odpověděli čtyřmi góly v 
soupeřově síti. V poslední třetině bohuslavští ještě přidali další čtyři branky a skóre se na 
konci zápasu tedy zastavilo na stavu 10:1 pro Buldoky Bohuslavice. 

Branky Bohuslavic: Šimon Cigán 3, Antonín Češla 2, David Kocur, Michal Vitásek, 
Marek Wilpert, Milan Pšenica, Jiří Kocián. 

V průběžné tabulce soutěže se naši hokejisté drží stále na výborném druhém místě.

Výsledky:
HC Buldoci Bohuslavice - HC Mexiko  15:1 (5:1, 3:0, 7:0) 
HC Buldoci Bohuslavice - HC Čas Mančaft  3:2 (3:0, 0:2, 0:0) 
HC Buldoci Bohuslavice - HC Derby Kouty 10:1 (2:0, 4:1, 4:0) 

 
Průběžná tabulka AHL:
1. HC Buly Aréna  27     24    2    1       248:85        50 
2. HC Bohuslavice 28     22    2    4       149:68        46 
3. HC STK   28     18    3    7       183:114      39 
4. HC Bolatice  26     17    4    5       140:104      38 
5. HC Čas Mančaft 29     17    1    10     169:97        35 
6. HC Horní Lhota  28     13    6    9       120:110      32 
7. HC Derby Kouty 28       6    7    15       97:133      19 
8. HC Mexiko  28       8    2    18       98:180      18 
9. HC Isotra   28       8    1    19       99:193      17 
10. HC Monaco Kouty 27       6    5    16       68:114      17 
11. HC Zábřeh  28       7    2    19     101:160      16 
12. HC Štěpánkovice 29       1    3     24      80:194        5 
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Utkání HC Buldoci Bohuslavice v dubnu:

Čt 3.4.2008 19:15  HC Buldoci Bohuslavice – HC Monaco Kouty 
So   12.4.2008 19:00  HC Buldoci Bohuslavice – HC Bolatice 
Út   15.4.2008 17:00  HC Buldoci Bohuslavice – HC Horní Lhota 
Ne   20.4.2008 20:15  HC Buldoci Bohuslavice – HC Isotra 
So   26.4.2008 12:00  HC Buldoci Bohuslavice – HC Buly Aréna 
 
Více informací o AHL, aktuální výsledky, tabulky, kanadské bodování soutěže a rozpis 

všech utkání naleznete na internetové stránce: 
http://www.bulyarena.cz/cz/buly-arena/sportovni-centrum/ahl/

Jiří Kocián 
 

ŠACHOVÝ TURNAJ

BOHUSLAVICE OPEN 2008

Tak, a je to za námi a …. snad i před námi. Ceny rozdány, fotky nafoceny, filmy 
natočeny.  

O posledním březnovém víkendu se hrál v pořadí již 23. ročník šachového turnaje 
Bohuslavice OPEN 2008-otevřený turnaj pro všechny o přeborníka obce Bohuslavice. 
I přes jarní den jako vymalovaný, dorazilo do bohuslavického kulturního domu změřit si své 
šachové síly rekordní počet šedesáti šachistek a šachistů. Statisticky to bylo tak, že o 54 
hráčích šlo říci, že jsou z okresu Opava, z toho „celých“ osm  místních (co to?) a pouze osm 
zbývajících byli mimookresní. Jenže, i když tady byla početní převaha, tak to bylo málo 
platné a hlavní cena putovala až do Litovle. Tam se nedalo nic konat; těžko se přehrávají 
borci s titulem IM (mezinárodní  mistr Michenka) a elem 2404.  

Zuby si na první cenu brousil týden dopředu dolnobenešovský Kozák (na netu pěkně
vykřikoval, že turnaj vyhraje sám), ale skončil o celý bod za vítězem na druhém místě a
může jen děkovat šachové bohyni Caise, že bramborový Mirek Suchánek měl v konečném 
hodnocení o bod horší pomocné body. Obdobné choutky jako druhý umístěný měl i
bohuslavický vicemistr Moravy a Slezska v kategorii chlapců do 14 let, Tadeáš Kriebel. Los 
mu přál, dobře si pohrál se dvěma holkama (to se to hraje!!) a nic jim nedaroval a tak skončil 
jako šachový přeborník Bohuslavic pro rok 2008.  

Bez pomoci sponzorů se žádná akce neobejde. Poděkování tedy patří Obecnímu úřadu 
Bohuslavice za vytvoření zázemí, CANIS Prosperu za velmi hezké poháry, Šachovému 
klubu Dolní Benešov za hrací materiál, fy Josef Kozák- KOZÁK-Tour za cestu do světa, 
Restauraci Zajíček za pohostinský sortimet, Vl. Horáčkovi, JUDr. Krčmářovi, Ing. Režnému, 
J. Veverkovi, M. Macejovi a mnoha dalším za věcnou i finanční podporu.  
A neobejde se žádná akce také bez přímých účastníků.
Díky všem, byli jste skvělí. 
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Výsledky turnaje: 
 
Počet bodů

Turnaj o přeborníka obce
1. Kriebel Tadeáš     5      (hezké polepšení se) 
2. Kriebel  Rudolf     4      ( roky jsou tady) 
3. Krieblová Blažena    4      (druhá míza?) 
4. Blokscha Vladimír    3,5    (nic nového pod sluncem) 
5. Benek Jiří 3 (podali si s Blokschou ruce) 
6. Mička Václav     2       (Vašek stejně jako vloni) 
7. Kučerová Jarmila    2       (co tak více trénovat, talente?) 
8. Kubík Jaroslav     1,5    (napoprvé vynikající) 
 
Hlavní turnaj
1. Michenka Josef       Tatran Litovel   6,5  
2. Ing. Kozák Pavel    ŠK Dolní Benešov  5.5  
3. Suchánek Miroslav    ŠK Dolní Benešov  5.5  
atd. 
 
Mládež do 15. let
1. Kriebel Tadeáš     Bohuslavice   
 
O Pohár CANIS Prosperu
Dívky do 12. let 
1. Labudová Alžběta    ŠK Dolní Benešov  
Kluci do 12. let 
1. Kubík Jaroslav     Bohuslavice 
Dívky do 15.let 
1. Kučerová Jarmila     Bohuslavice   
Kluci do 15. let 
1. Kriebel Tadeáš     Bohuslavice 
 

Více na http://www.bohuslaviceuhlucina.cz/ ale také na  http://sachy-
msa.dolnibenesov.net/ a koukněte i na TV 
 
http://www.hlucinsko.com   

Rudolf Kriebel 
Leo Vitásek 
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Kultura

Setkání seniorů

Srdečně zveme všechny spoluobčany starší 55 let na tradiční setkání seniorů, které 
se uskuteční v pátek 18. 4. 2008 v 16.00 hod v sále Kulturního domu. V kulturním 
programu vystoupí folklórní soubor Vlašanky z Bohuslavic a mediálně známé mažoretky 
z Horní Lhoty. K poslechu i tanci bude  hrát p. Barč s p. Prenglem. Pro všechny bude 
připraveno občerstvení a pro občany starší 80 ti let kytička. Těšíme se na setkání s Vámi 
na této tradiční slavnosti pro seniory obce. 

Ing. Kocián, starosta 
 
Náboženský život 
 

Otevíráme novou stránku ve Zpravodaji, kterou bychom nazvali „Rok se svatými“. 
V této rubrice bychom vás chtěli každý měsíc seznámit s některým světcem jehož jméno 
mnozí nosí nebo vám přiblížit méně známý církevní svátek. 
 Máme duben a v tomto měsíci má mimo jiné svátek sv. Jiří. Kdo tedy je patronem 
všech se jménem Jiří ?

Sv. Jiří, mučedník, žil ve třetím století. Málokterý světec je tak obestřen legendami 
jako svatý Jiří. Nejčastěji je zobrazován, jak sedí na koni a bojuje s drakem. Od 13. století 
je patronem Anglie a jeho svátek patří k největším v zemi. Jako patrona jej uctívají ještě
jiné státy a města..Po sv. Jiřím jsou pojmenovány i státy, jako např. Gruzie, Georgie. 
Anglický král Richard Lví Srdce jej měl za osobního ochránce. 

O sv. Jiřím neexistují žádná konkrétní data, zato je zaznamenáno velké množství 
legend. 

Nejznámější legenda vypráví, že sv. Jiří pocházel z urozené rodiny v Kappadokii 
(dnes v Turecku) a byl nejprve vojákem a později tribunem v římských legiích za císaře
Diokleciána. Tento císař byl jedním z největších pronásledovatelů křesťanů. Tajným 
křesťanem byl ovšem i Jiří. Jedna z legend vypráví, že v oné době trápil zemi drak, 
kterému byly každý den předloženy jako oběť dvě ovce. Když už v zemi nebyly žádné 
ovce, žádal drak lidské oběti. Jako na první oběť padl los na královskou dceru. Když už 
byla na cestě k drakovi oblečena jako nevěsta, obořil se Jiří na draka kopím  a poranil ho. 
Přivedl draka před krále a lid a slíbil, že ho zabije, když se všichni nechají od něho 
pokřtít. Když slyšel slib, draka zabil. Tehdy se nechalo pokřtít 15 tisíc lidí. Tolik legenda. 

Jiří byl v roce 305 zajat  od pronásledovatelů křesťanů a byl těžce mučen. Všechna 
mučení však ve zdraví přestál. Císařovna, manželka Diokleciána, když viděla ten div, 
přijala křesťanství a byla spolu s Jiřím před branou města sťata. To vše se prý odehrálo 
v Palestině.

Křižáci pak jméno Jiří i legendy přinesli do Evropy. Tím začalo uctívání světce, ne 
však pro jeho mučednictví, ale jako symbol rytířství. Třináct rytířských řádů
(vyznamenání) nese jeho jméno. K nejznámějším patří bavorský řád sv.Jiří a anglický 
Podvázkový řád. Rytíři uctívali sv. Jiřího jako svého patrona. Jeho všeobecné uctívání se 
z Palestiny rozšířilo přes Kypr do Evropy i do Ruska. Je uctíván i na Blízkém východě,
v Egyptě a v Etiopii. 
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Ke svátku sv. Jiří se váže mnoho pranostik a zvyků. Např. od sv. Jiří se již nesmělo 
vstoupit na pole. Snad nejznámější je pořekadlo: „Na sv. Jiří vylézají hadi a štíři“ nebo 
pranostika kolik dnů před Jiřím zahřmí, tolik dnů po Jiřím bude ještě zima“. Do sv. Jiří
byly splatné úroky. Sloužící mohli o sv. Jiří ještě změnit svého pána. Ten den se pamatuje 
i na koně. Kněží žehnají koním jezdců i sedláků. V Bavorsku se ve svátek sv. Jiří konají 
jízdy koní do polí.      

Všichni, kdo nosíte jméno Jiří, buďte hrdí na svého patrona, ctěte ho a važte si 
svého jména. 

Leo Dominik, kronikář

Inzerce:

Klamavá reklama v obci

Před nedávnem se v našich poštovních schránkách objevil reklamní leták o tzv. 
geopatogenních zónách. Zároveň se tam občané vyzývají, aby se přihlásili na bezplatné lince 
a firma jim pak proměří event. výskyt této prý nebezpečné zóny na zdraví člověka. 
Upozorňuji občany, že se jedná o klamavou reklamu, protože žádné geopatogenní zóny 
neexistují. Jde jen o to, aby se od důvěřivých lidí vytáhalo hodně peněz. Když se někdo 
přihlásí do nabízeného projektu "Zdravé bydlení", bude pak hodně platit a to zcela zbytečně.
Své tvrzení o neexistujících geopatogenních zónách jsem konzultoval s členem Fyzikálního 
ústavu Akademie věd v Praze. 

Nechci zůstat lhostejný k takovým klamavým reklamám a spoluobčany na tuto 
skutečnost upozorňuji. 

RNDr. Mgr.Josef Bajgar 

Pronájem ke zřízení zubní ordinace 
Zubní lékařka z Dolního Benešova hledá v Bohuslavicích pronájem ke zřízení zubní 

ordinace (2-3 místnosti). Případné nabídky volejte, prosím, na tel. č. 604746561. 
 

OZNÁMENÍ

dne 14.4.2008 
v době od 8.30 – 11.00 hod a od 13.00 – 17.00 hod 

bude na poště v Bohuslavicích  
„Den stavebního spoření“ 

 
K dispozici vám bude finanční poradce ČMSS, a.s. paní Pašková Renáta, která bude 
zajišťovat servis klientům i neklientům Českomoravské stavební spořitelny, a to u těchto 
produktů:

- stavební spoření  
- úvěry, hypotéky 
- penzijní připojištění 
- investice do podílových fondů
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Nabídka

„Hostinec u Obrusníků“ – nekuřácká hospoda, od 1.5.2008 znovu otevřeno.   
Na  čepu: Radegast 12°, Plzeň 12°, teplá kuchyně , akce do 30 osob.   

 
POZVÁNKA 

D ŮM O K E N – S V O B O D A
dodavatel oken se 17-ti letou tradicí 

 

Vás zve  
ve čtvrtek 10. 4. 2008 v 18.00 hod  

do sálu Kulturního domu Bohuslavice 
 

na prezentaci na téma 
 

Výměna stávajících oken v rodinných domcích 
Na prezentaci budou probrány následující témata: 

 
� Tepelné ztráty a úspora za vytápění 
� Kdy je nejvyšší čas na výměnu oken 
� Jak poznáme kvalitní okna 
� Jaká okna koupit (kvalitní česká, levná polská) 
� Zdravé životní prostředí, rosení oken, vznik plísní aj. 
� Životnost oken 
� Dřevěná nebo plastová 
� Nákup pouze oken nebo využít komplexních služeb 
� Pořízení oken na splátky 
� Diskuse, odpovědi na Vaše dotazy 

 
Občerstvení pro účastníky akce v DK Bohuslavice zdarma!!! Pro zájemce o využití služeb 
zvýhodněná nabídka. Prezentace je připravena ve spolupráci s OÚ Bohuslavice.  

 
Srdečně zve tým pracovníků fy DŮM OKEN – SVOBODA! 

 

Upozornění na výměnu „Průkazů příjemce“ vydaných Českou poštou, s.p. 
 

Od 1.3.2008 probíhá na poštách výměna „Průkazů příjemce“,  vydaných do 30.6.2005 
a průkazů, které byly vydány v lednu a únoru 2008. Bezplatná výměna těchto „Průkazů
příjemce“ za nové probíhá na všech  poštách v období od 1.3.2008 do 31.12.2008. Po 
tomto datu bude platnost výše uvedených průkazů zrušena. 

Zuzana Kuncová  
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Společenská kronika 

Jubilanti obce Bohuslavice v dubnu 2008

Všem jubilantům do dalších  let přejeme hojnost Božího požehnání, pevné zdraví, 
štěstí a  spokojenost. 

Karla Krupová 
 

Informace občanům obce:

Adresa obecního úřadu: 
Obecní úřad Bohuslavice, Poštovní 119,  

747 19 Bohuslavice 
 
Internetové stránky obce:  www.bohuslaviceuhlucina.cz, www.hlucinsko.tv

E-mail:     obec@bohuslaviceuhlucina.cz
podatelna@bohuslaviceuhlucina.cz
starosta@bohuslaviceuhlucina.cz
marie.mikova@bohuslaviceuhlucina.cz
karla.krupova@bohuslaviceuhlucina.cz

Tel/Zázn.:     553 659 075 
Tel/Fax/Zázn.:   553 659 064 
 
Úřední hodiny:    Pondělí, středa: 7.00-11.30,    12.30-17.00 hod. 

 

Úřední hodiny:    Pondělí, středa: 7.00-11.30,    12.30-17.00 hod. 
 

Janošová Marie                      60 let 
Borzutzká Anna                      50 let 
Kotzurová Ursula                   60 let 
Kubíková Erika                      75 let 
Vitásková Anna 94 let 
Szymiczek Berthold, Ing.  50 let 
Heisigová Wieslawa                50 let 
Hurná Magdalena                   84 let 
Zajíčková Jarmila                   50 let                                                                 
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